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Kolozs András cinkotai képvi-
selõ, Gyurcsány Ferenc minisz-
terelnök személyi titkára tartott
elõadást május 27-én a XVI. ke-
rületi MSZP székházában. Az
elõadót a hallgatóságnak Molnár
Gyula, az MSZP XVI. kerületi el-
nöke mutatta be: közgazdász,
2001-ben lépett be az MSZP-be,
2002 óta kerületi képviselõ, „ci-
vilben” a miniszterelnök szemé-
lyi titkára. 2003-ban csatlakozott
a Gyurcsány-csapathoz, politikai
tanácsadóként segítette az akko-
ri sportminiszter munkáját.
Kolozs András a száz lépéssel

kapcsolatban elmondta, hogy a
kormány abból az alapvetésbõl
indult ki, hogy Magyarország
szabad, de nem igazságos. A
szabályokkal övezett gazdaság
mellett mûködik egy trükkös Ma-
gyarország is, amelyet ugyan el-
fogadnak az emberek, de valójá-
ban nem szeretnek. Sok kis igaz-
ságtalanság veszi körül az em-
berek mindennapi életét, ame-
lyet egyben nem lehet megvál-
toztatni, ezért van szükség arra,
hogy a kormány sok lépéssel az
igazságosság irányábamozdítsa
a dolgokat.
A száz lépés központjában az

emberek állnak, ha úgy tetszik, a
kisemberek. A változtatások át-
fogják szinte az összes területet
a családtámogatásoktól az adó-
záson át a nyugdíjasok helyzeté-
nek áttekintéséig. Itt például az a
gond, hogy rendszerhibák miatt
sokkal rosszabbul járnak azok,
akik 1987. elõtt, vagy 1991 és
1996 között mentek nyugdíjba. A
családtámogatási rendszer át-
alakításával az érintettek 93 szá-
zaléka jobban jár, és sokkal igaz-
ságosabbá is válik a támogatás,
az adókedvezmények ugyanis
mindig a tehetõsebbeket segítik.
Gondok vannak az oktatással,

a foglalkoztatással is. Az egyete-
mek termelik a munkanélküli dip-
lomásokat, ugyanakkor egyes
szakemberekbõl krónikus hiány
van. Külföldrõl járnak dolgozni
például a Suzukihoz, a Nokiá-
hoz. Nógrádban lennének

A száz lépésrõl az MSZP-székházban

Kolozs András, a miniszterelnök személyi titkára és Molnár Gyu-
la, a XVI. kerületi MSZP-szervezet elnöke

megfelelõ szakemberek, de õk
nem vállalják a költözködést. Az
iskolarendszer újratermeli az
egyenlõtlenségeket, a közgaz-
dasági egyetemen például ezer
hallgatóból mindössze kettõnek
a szülei szakmunkások. Át kell
gondolni, hogy helyes-e a sza-
bad iskolaválasztás – Svédor-
szágban például nincs ilyen, s a
különféle társadalmi osztályok-
ból származó tanulók jobban
megismerik, tolerálják egymást.
Meggondolandó, hogy érde-
mes-e fenntartani az alacsony
létszámú falusi iskolákat, s nem
lenne-e célszerûbb korszerû kis-
térségi iskolákat létrehozni, aho-
vá iskolabuszok szállítanák a
gyerekeket.
1990-ben még 5,1 millióan fi-

zettek a munkabérük után járulé-
kokat, jelenleg csupán 3,9 millió
járulékfizetõt tartanak nyilván, s
ez nagy gondokat okoz a költ-
ségvetésnek. Sok pénzt igényel
a gyógyszerek támogatása,
ugyanakkor a gyógyszerek har-
mada a szemétben köt ki. Az
egészségügy támogatását jelen-
tõsen növelték 2002 óta, de ez
szinte semmi javulást nem ered-
ményezett. A rendszer pazarló
és drága.
A száz lépés programjában a

közeljövõben mintegy 50 tör-
vényt változtatnak meg, s a válto-
zások elsõ része rövidesen élet-
be is lép. A változtatás második
része 2006. januárjától lesz hatá-
lyos, s vannak a programnak
olyan részei is, amelyek
hosszabb távon lépnek csak
életbe. Sokan támadják a kor-
mányfõt, hogy ötletszerûen veti
fel a változásokat, pedig ez nem

így van – állította Kolozs András.
A száz lépés programjainak elõ-
készítése közel fél éve folyik. A
bejelentéseket körültekintõ szak-
mai és politikai egyeztetések elõ-
zik meg. A változások elõkészíté-
sén szakértõk és miniszterek
dolgoznak, azt követi a bejelen-
tés, majd a finomítás után a vég-
rehajtás következik. A felvetett
problémák megoldására balol-
dali válaszokat keresnek, s két-
ségkívül sérülnek egyes érdekek
is, de az a cél, hogy a többség jól
járjon. A száz lépés folyamatá-
ban nem veszik figyelembe a vá-
lasztások közeledtét, s nem lesz
választási költségvetés sem,
ugyanis eddig egyetlen kormány
sem nyert azzal – az embereket
nem lehet megtéveszteni. A
2002-es választáson az ígérgeté-
sek versenyeztek, a mostani vá-
lasztás stílusábanmás lesz, s ad-
digra szeretnének egy igazságo-
sabb Magyarországot megvaló-
sítani.
A több felszólaló között volt

Kovács Péter is, a helyi Fidesz
képviselõje, aki köszönte az elõ-
adást, mert így már kezdi érteni a
száz lépés okát és amegoldások
lényegét. Elmondta, hogy a
problémák felvetésében egyet-
értenek, a megoldásban viszont
nem feltétlenül, ugyanis a jobbol-
dalnak ezekre a kérdésekremás-
féle válaszai vannak. Az elõadás
során külön köszöntötték Vidor-
né Szabó Györgyi országgyûlési

képviselõt is, aki hosszabb ideig
nem jelent meg nyilvános fóru-
mokon, ugyanis egy balesetben
eltörte a lábát, de mint láttuk,
most már jobban van.

Ferenci Zoltán

kis és panoráma

1152 Bp., Szilaspark 5. fsz. (Pólus mellett)

BEUTALÓ NÉLKÜL IS!

Rendelési idõ: H-P 8-20 h
Tel: 414-0146, 306-5571

Filmvetítés a XVI. kerületi MDF-székházban

Iskolaközpont Csángóföldön
Regina Pacis – Építsünk iskolát Csángóföldön! Egy nagyívû

terv bújik meg e mondat mögött: a Béke Királynõjének, Máriának
nevét viseli majd a Moldvai Csángómagyar Iskolaközpont.
E nemes, ám sokak által ajkbiggyesztve fogadott elképzelés

Böjte Csaba ferences szerzetes fejébõl pattant ki, aki tavaly láto-
gatott Románia eme igen messzi sarkába, a moldvai csángó fal-
vakba. A látottak elrémisztették, és cselekvésre ösztönözték: biz-
tosítani kell az ott megmaradt magyar közösségek gyermekei szá-
mára a magyar nyelv oktatását, hiszen a mintegy nyolcvan telepü-
lésen élõ háromszázezer csángó közül már csak hatvanezren be-
szélik az archaikus magyar nyelvet.
Talán a kellemes nyári délután tette, hogy a téma fontosságá-

hoz képest sajnos csak kevesen voltunk május 26-án a XVI.
kerületi MDF-székházban, ahol egy kisfilmben ismerkedhettünk
meg a dévai Szent Ferenc Alapítvány munkásságával, akik együtt-
mûködve a Moldvai Csángómagyarok Szövetségével azon fára-
doznak, hogy legyen saját iskolájuk a megmaradtaknak. Benke
Pál, a Szövetség alelnöke szerint iskola nélkül kopik, vásik, s las-
san elvész ez a kultúra.
A helyben szervezett lelkes tanítók kicsiben kezdték 2000-ben,

akkor még egyetlen faluban, háznál, pár gyerekkel. A filmben a
pusztinai Bilibók Jenõ tanár beszél arról, hogy a román hatóságok
ellenségessége a kilencvenes évekre gonosz kíváncsisággá válto-
zott. Ám õk kitartanak. Öt év alatt már huszonhárman vállalták a ta-
nítást, és tizenhárom faluban valósult meg az alternatív oktatás,
sõt, azt is elérték, hogy a román iskolákban is lehessen háromma-
gyaróra hetente.
A majdani iskolaközpont – mely kollégiumként is mûködne –

másik célja, hogy a nyolcadikat kijárt tanulók ne hagyják el a térsé-
get, hanem legyen hol továbbtanulniuk, vagyis egészen az érett-
ségiig fogják a diákok kezét. Emellett szakképzéseket is indítaná-
nak, ahol például könyvelést, informatikát tanulhatnának a gyere-
kek, „azért, hogy maguk tudják az életüket kézbe venni.”
A tervek tehát egyre gyarapodnak, ám az Alapítvány igyekszik

arról is gondoskodni, hogy ezek meg is valósulhassanak. Csaba
atya rendszeresen elõad különféle rendezvényeken, népszerûsít-
ve a célokat, így gyûlt is már a számlájukra. De még nagyon sok
hiányzik, s nem is ingyen várják az adományokat: „téglajegyül”
szolgáló CD-t, DVD-t készítettek.
Elsõ lépésként földet vásároltak Rekecsinben, azon a tizenöt

hektáron valósul majd meg Böjte atya álma. Merthogy megvaló-
sul, abban nem kételkedik. Csak az idõ kevés, mert jövõ õsszel
már indítani akarják az osztályokat. A tervek már elkészültek –
Káldi Gyula magyarországi építész és csapata ingyen vállalta a
munkát – csak a megvalósulás várat mégmagára, hiszen a számí-
tások szerint olyan nyolcszázmillió forintra lenne szükség. A Szent
Ferenc Alapítvány vissza szeretné kapcsolni a moldvai csángókat
a nagy magyar vérkeringésbe, kitolva a magyar kultúra határát.
Böjte atya szerint a pénz lehet, hogy hamarabb összegyûlik, mint
az egységes erkölcsi támogatás, hiszen a pünkösdi alapkõletétel-
kor is csak a jelenlévõ százötven rendõrnek sikerült elsimítania a
nyílt összetûzést a helyi románokkal. „Kérdés tehát, hogy lesz-e
elegendõ erõnk magunkhoz ölelni magunkat.” Böjte atya szavai-
nak kissé komor felhangját talán vidámíthatják a csángómagyar
gyerekek rajzai és írásai, amelyben leendõ iskolájukról véleked-
nek a Moldvai Csángómagyarok Szövetségének kis füzetében.
„Az iskola akarnám legyen egy jó nagy helyen. Az iskolában le-
gyenek nagyok az osztályok, és a színe legyen szürke. A gyerekek
tanuljanak mesterséget, legyen egy sportlíceum, vagy legyen
több szak, hogy a gyerekeknek legyen egy jobb jövõjük.”
(Számlaszám: MKB Rt. 10300002-20145639-70213285)

Tóth Annamária

MINDEN GONDJÁRA MEGOLDÁST TALÁLUNK!
• gumikereskedelem, szerelés, javítás
• autójavítás, állapotfelmérés
• vizsgára felkészítés, vizsgáztatás
• zöldkártya
• mûszeres fékvizsgálat, szerelés
• computeres futómû vizsgálat, beállítás, javítás
• ingyenes olajcsere Shell olajokból
• önindító, generátor felújítás
• autórádiók forgalmazása, beszerelése
• vonóhorog árusítás, szerelés

GARANCIA • MINÕSÉGI MUNKA • KEDVEZÕ ÁRAK

GYORSSZERVIZGYORSSZERVIZAUTÓAUTÓ
1141 Budapest, Fogarasi út 131.

Tel/Fax: 220-0818, 220-1415
E-mail: guvillbau@axelero.hu

Nyitva:
hétfõ-péntek: 7.30-18.00

szombat: 8.30-14.00

SZÍNESFÉM SZAKÁRUHÁZ és VASUDVAR

H-P: 7 -16 -ig, Szo: 8 -133  0 0  0 0  0 0  0

Tel: (28)-551-500, (28)-551-501
Mobil: (30)-944-6744 Fax: (28)-445-269

• BETONVAS, TÉRHÁLÓ,
ZÁRTSZELVÉNY, IDOMACÉL, CSÕ

• alu., réz, bronz, KO lemez, rúd
• teramid, text.bakelit, plexi
• bádogos termékek, HV lemez
• vágókorong, szög, elektróda
• PVC idom, barkácsáru, CSAVAR
• kerítésfonat, SZERSZÁMOK

• ingyenes szállítás 25 ezer Ft felett

NOVO FÉM Kft. 2141 Csömör, Major u. 3. (Bp., XVI. Timur u. vége)

TÖRZSVÁSÁRLÓI KÁRTYATÖRZSVÁSÁRLÓI KÁRTYA

– 5 %– 5 %

SZÍNESFÉM és VASHULLADÉK VÁSÁRLÁSA KIEMELT ÁRON!!
GALECO fém+PVC ERESZCSATORNA BEVEZETÕ ÁRON!


